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Narodne stvari. 

Občni zbor »Glasbene Matice" 
v Ljubljani 17. maja. 

Prvosednik gosp. Fr. R a v n i k a r pozdravlja na
vzoče družabnike z nagovorom, v katerem povd&rja 
važnost „ Glasbene Matice" in izreka upanje, da bode 
društvo našlo tudi za naprej podpornikov, ter da se bo 
zanimanje za glasbo s časom še bolje vnelo v naši 
domovini. 

Tajnik gosp. Vojteh V al en ta poroča o delovanji 
za čas od 11. aprila 1877. leta do 10. maja 1879. leta 
sledeče: 

,,Slavni zbor! Kedar razsaja vojni hrup, počivajo 
muze, ker grom topov in krik na bojnem polji krvave
čih domačinov zaduši začasno delovanje umetnije in 
vede. Tudi pri nas smo čutili to v pretekli dobi in de
loma iz tega vzroka tudi nismo imeli lansko leto red
nega občnega zbora. Poročati imam torej o delovanji 
našega društva za d v e leti. Čeravno so v sosednih 
južnih pokrajinah puške pokale in sablje rožljale, smo 
vendar le skrbeli zato, da naše društvo ni zaspalo, in 
priredili ter razposlali smo našim udom sledeča dela: 

„ M i l o t i n k e " , pesmi za samospev in glasovir 
uglasbil dr. Benj. Ipavec; 

„Moje s a n j e " , romanca za gosli se spremljeva-
njem glasovira uglasbil Franjo Krežma; 

„Glasbena Matica" V. zvezek, moški zbori in čve-
terospevi; 

„Glasbena Matica" VI. zvezek „ z v o n č k i u b r a n i " , 
pesmi za sopran, alt , tenor in bas , uglasbil dr. Benj. 
Ipavic. 

Strokovnjaki nas silijo, da bi izdavali le strogo 
umetalne skladbe, diletanti pa kličejo po lahkih kom
pozicijah; prvi imajo prav, da bi naše društvo skrbelo 
za odlična koncertantna dela, — drugi pa, in ti so ve
čina, nimajo doveij izurjenosti in dobivajo raji prav 
priproste sluhu dopadajoče skladbe. Vsled tega je te
žavno, pravo zadeti; skrbeli smo tedaj, kar je bilo mo
goče, srednjo pot ukreniti. Našim naslednikom moramo 
pot pripravljati, po kateri bodo mogli sigurno stopati 
dalje, ter vedno bolj povebšavati vrednost od društva 
izdanih muzikalij. Nas pa naj ne plaši nobeno čmerno 
preziranje od nekaterih strani, temveč bodimo vstrajni 
in delajmo po svoji dobri volji in vestno. Da naše de
lovanje ni brez vse vrednosti, kaže nam uže to , da je 
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al. slovansko pevsko društvo v Beču k društvu pristo
pilo in tudi že nekatere od naše „Matice" izdane skladbe 
pri svojih imenitnih koncertih popevalo. Pa tudi drugod 
se nahajajo po celem slovenskem svetu naše skladbe na 
programih pri raznih veselicah, in to nam svedoči, da 
ustrezamo slovenskim pevcem. — Za sodelavca prido
bili smo izvrstnega hrvatskega skladatelja gospoda Gj. 
E i s e n h u t a , kateri nam je blagovoljno prepustil več 
svojih izvrstnih kompozicij ter privolil, da jih smemo 
v naših izdavah tiskati. To nas tem bolj veseli, ker 
nam je zagotovilo, da nas hoče bratovski hrvatski rod 
pri našem prizadevanji prijateljsko podpirati. Prvo 
cvetico si. hrvatskega umetnika Franjo K r e ž me imajo 
uže Častiti družabniki v rokah, in nadejam se, da nam 
vzraste kmalu več lepih rožic na hrvatski zemlji za 
naše muzikaino polje. — D a r i l a sprejelo je naše dru
štvo v pretekli dobi od gosp. dr. Žiga B u č a r j a , ka
teri je iz zapuščine 12. maja 1877. leta umrlega brata 
Viktorja B u č a r j a mnogo muzikalij podaril, ter s tem 
lep spominek preljubljenega pevca in bivšega odbornika 
„Glasbene Matice" našemu arhivu ohranil. — Gospod 
dr. Benj. I p a v e c nam je pa toliko svojih tiskanih in 
netiskanih pesem v dar poslal, da ne najdem besedi, s 
katerimi bi mogel dovelj izraziti mu presrčno zahvalo. 
Bog nam ga naj še ohrani mnogaja leta! — Tudi gosp. 
Alojzij V a v p o t i č nam je poslal eno svojih tiskanih 
skladeb. — Meseca novembra lanskega leta imenovali 
Brno v izrednem občnem zboru očeta slovenskega na
roda velečestitega gosp. dr. Janeza B l e i w e i s a ob pri
liki njegove sedemdesetletnice za Častnega člena „Glas-
bene Matice" ter mu izrcČili dotično diplomo dne 19. 
novembra 1878. 1. Dr. Jau. Bleiweisovo ime lesketalo 
bo vedno v prvi vrsti naših častnih udov, in kaj bi 
n e , ko je vendar on izbuditelj in stvaritelj vsega, kar 
je narodnega pri nas Slovencih, tedaj tudi naše „Glas-
bene Matice". — Ob priliki sreberne poroke Nju veli
čanstev šla je 24. aprila t. 1. deputacija n a r o d n i h 
d r u š t e v k c. k. deželnemu predsedniku izrazit svoje 
čestitanje in verno zvestobo presvitlemu vladarju; naše 
društvo bilo je tedaj tudi zastopano v tej deputaciji. 

To poročilo se brez ugovora odobri. 
(Konec prihodnjič.) 
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Narodne stvari. 
Občni zbor »Glasbene Matice" 

v Ljubljani 17. maja. 
(Konec.) 

O stanji društvenega p r e m o ž e n j ^ poroča bla
gajnik g. Franjo D r e n i k naslednje: Število družab
nikov se je vsled ustanove „Ceciljnega društva'' zeld 
zmanjšalo in treba je bilo misliti na pridobitev novib 
udov. Odbor je toraj v svoji zadnji seji odločil, da na 
novo pristopivši članovi dobijo vsa dosedaj izdana dela 
;>Glasb. Matice", ako plačajo 6 gold., to j e , za 3 leta 
društvenino. Vsled tega po časnikih objavljenega sklepa 
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oglasilo se je uže 10 novih udov in nadejati se jih je 
še več. Ce tudi se je skrčilo število družabnikov, je 
stanje naše imovine vendar le dobro. V pretekli dobi 
je imelo društvo dohodkov 877 gold. 95 kr., stroškov 
pa 819 gold. 33 kr., tedaj je čez stroške ostalo 58 gld. 
62 kr. — Ustanovnina s 680 gold. je naložena proti 
6% obresti, nominalna vrednost v arhivu ležečih mu-
zikalij pa znaša 2300 gold. 

Na vprašanje g. Ž a g a r j a : kako in kje je usta
novnina naložena, ali obstoji v obligacijah ali je kako 
drugače razposojena? poroča g. blagajnik, da je izprva 
bila glavnica naložena pri obrtnijskem pomočnem dru
štvu, kjer se je dobivalo samo 5°/0, pozneje pa je vzel 
na posodo ta denar posestnik D — , kateri je 6% pla
čeval, toda posojilo kmalu povrnil, potem pa je blagaj
nik na svojo lastno odgovornost nekemu hišnemu po
sestniku celo glavnico proti 6% obresti posodil. — Gosp. 
Ž a g a r sicer nima nič zoper to, da se društvena glav
nica naloži tako, da nese višje odstotke, toda gledati je 
pred vsem na to , da dolžnik d& kako garancijo za po
sojilo. — Gosp. V a l e n ta nasvetuje, naj odbor dela na 
t o , da dotični posestnik privoli v intabulacijo posojene 
vsote na svojo hišo in na svoje stroške, ako bi pa bilo 
uže preveč vknjiženih dolgov, naj se takoj posojilo od
pove in denar varnejše naloži. — Gosp. D r e n i k dvomi, 
da bi dotični hišnik privolil v vknjiženje tega dolgd, da 
pa on sam prevzame poroštvo za ta denar. — Gosp. 
p r v o s e d n i k u se ne zdi društvenim pravilom in in
teresu društva primerno , da bi blagajnik prevzel tako 
odgovornost na-se, in meni, naj se raji denar naloži 
tako, da se ni bati izgube in ne pride gospod blagajnik 
v kake sitnosti, zato naj bi gosp. Drenik blagovolil v 
14 dnevih poskrbeti, da dobimo izposojene novce nazaj 
ali da nam dolžnik d& potrebno garancijo. — Gosp. 
D r e n i k obljubi, da bo vse to preskrbel in uže v prvi 
odborovi seji o tem poročal. 

Gosp. H l a v k a stavi predlog, naj bi se postavili 
po raznih okrajih p o v e r j e n i k i , kateri bi skrbeli za 
pridobitev novih udov, posebno učitelji naj se naprosijo 
za ta posel. — Gosp. D r e n i k razkrije brezvspesnost 
nastavljanja poverjenikov, katerih je društvo v začetku 
mnogo imenovalo, toda le pri malokaterih našlo zaže
leno podporo. Kar se pa tiče u č i t e l j e v , se je po
sebno v zadnjem času pokazalo, da se malo ali prav 
nič ne brigajo za „Glasbeno Matico", ker med vsemi 
slovenskimi učitelji štejemo samo 14 udov v našem 
društvu. Da se pa agitira za „Glasbeno Matico" tudi 
drugej, za to skrbijo naši vnanji odborniki. — Zbor 
konečno sklene, da se opusti nastavljanje poverjenikov. 

Ker se ne oglasi nihče za kak drug posamezen na
svet , imenuje prvosednik za pregiedovalca računov g. 
Fr. K a d i l n i k a in Kar. Ž a g a r j a in vabi skupščino 
k volitvi novega o d b o r a . Izvoljeni so bili za L j u b 
l j a n o gospodje: Franjo R a v n i k a r , prvosednik, Fr. 
D r e n i k , blagajnik, dr. K. B l e i w e i s , Fr. H l a v k a , 
pater Angelik H r i b a r , Josip M a j e r , Josip O b l a k , 
Andrej P r a p r o t n i k , Henrik R e i c h m a n , Srečko 
S t e g n a r , Vojteh V a len ta in Dragotin Ž a g a r , — 
za v n a n j e o d b o r n i k e pa gospodje: Andrej D i t r i h 
v Vipavi, Danilo F a j g e l j v Tolminu, Franjo G e r b i c 
v Cerknici, dr. Benj. I p a v e c v Gradcu, Josip JM i k 1 o-
š i č v Mariboru, Josip No Hi v Milanu, Matija S u s t e r -
š i č v Krškem, Matija Z v a n u t v Trstu, 

Ko gosp. Ž a g a r izreka še dosedanjim funkcio
narjem zahvalo za njihovo marljivo in skrbljivo delo
vanje , gosp. prvosednik zborovanje zaključi. 


